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ην ημέρα που στην
I  Αθήνα (17 Ιανουαρί-
Α ου 2000) σημειώνο

νταν οι αντιδράσεις των πο
λιτικών αρχηγών για την ισο
τιμία δραχμής-ευρώ που είχε 
αποφασίσει η κυβέρνηση Ση
μίτη, το Σάββατο 15 Ιανουά
ριου στις Βρυξέλλες δόθη
καν στη δημοσιότητα οι... συ
στάσεις που θα ενέκρινε η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή για τη 
χώρα μας την επόμενη ημέρα 
18 Ιανουάριου, καθώς εκείνη 
την ημέρα θα εξεταζόταν και 
το επικαιροποιημένο πρό
γραμμα σύγκλισης που είχε 
υποβάλει στις Βρυξέλλες η 
κυβέρνηση Σημίτη.

Το βασικό συμπέρασμα των 
συστάσεων ήταν ότι η Ελλάδα 
θα πετύχει τα κριτήρια για την 
ένταξη στην ΟΝΕ το 2001, αλλά 
η λιτότητα θα συνεχισθεί και τα 
επόμενα χρόνια, προκειμένου 
να επιτευχθεί η πραγματική σύ
γκλιση, διαψεύδοντας έτσι, για 
μια ακόμη φορά, τον πρωτοφα
νή ισχυρισμό του κ. Σημίτη ότι 
δήθεν δεν υφίστατο διαφορά 
μεταξύ ονομαστικών και πραγ
ματικών κριτηρίων σύγκλισης! 
Ετσι, σύμφωνα με τη Σύσταση 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, 
στην Ελλάδα θα έπρεπε:

1) Να συνεχιστούν οι προ
σπάθειες για τη σύγκλιση της 
οικονομίας χωρίς καμία χαλά
ρωση.

2) Να συνεχισθεί η πολιτική 
συγκράτησης των μισθών των 
εργαζομένων.

Πέδρο Σόλμπες:
Περιμένουμε να δούμε

Μάλιστα την επόμενη ημέ
ρα 18 Ιανουάριου ο τότε αρμό
διος ¡υπανός Επίτροπος Πέδρο 
Σόλμπες είχε δηλώσει ότι «είναι 
αισιόδοξος μεν για την ένταξη 
της Ελλάδος στην ΟΝΕ», αλλά 
πρόσθεσε ότι «θα περιμένει και 
την επιβεβαίωση στην πράξη 
την προσεχή άνοιξη, όταν θα 
εξετασθούν οι επιδόσεις της οι
κονομίας». Παράλληλα τότε ο 
κ. Σόλμπες στις δηλώσεις του 
έδωσε έμφαση «στην ανάγκη 
συνέχισης χωρίς νομισματική 
χαλάρωση των προσπαθειών 
για τη σύγκλιση της οικονομίας 
και τα επόμενα χρόνια».

Δύο ημέρες αργότερα, και 
ενώ η τακτική που ακολουθού
σε η κυβέρνηση Σημίτη ενίσχυε 
το σενάριο της διεξαγωγής 
πρόωρων εκλογών, στο Χρημα
τιστήριο σημειώθηκαν κάποιες 
ακόμη αναταράξεις, καθώς ήδη 
αρκετοί μικροεπενδυτές είχαν 
εγκλωβισθεί σε μετοχές που

είχαν αγοράσει σε πολύ υψη
λές τιμές, οι οποίες όμως είχαν 
υποχωρήσει σημαντικά. Με αυ
τά τα δεδομένα στις 20 Ιανουά
ριου ο τότε πρόεδρος της Ν.Δ. 
Κ. Καραμανλής, μιλώντας επί 
ευκαιρία του 3ου Πανελλήνιου 
Βιομηχανικού Συνεδρίου, εξήγ
γειλε τη φορολογική πολιτική 
της Ν.Δ., αλλά παράλληλα έθι
ξε και το θέμα του Χρηματιστη
ρίου λέγοντας ότι: «Για μας το 
Χρηματιστήριο δεν είναι κόμμα 
και προπάντων δεν είναι "τζό
γος"»! Χαρακτηριστικά είπε τότε 
ότι «η αντίληψη του τζόγου και 
της κερδοσκοπίας που σκόπιμα 
καλλιεργήθηκε δεν είναι απλά 
και μόνο λανθασμένη.

Καραμανλής - Έβερτ: 
Κίνδυνος το ΧΑΑ για τους 

μικροεπενδυτές!

»Είναι επικίνδυνη για την 
προοπτική του ίδιου του Χρη
ματιστηρίου και περισσότερο 
για τους μικροεπενδυτές», επι-

σημαίνοντας μάλιστα ότι «πε
ρισσότεροι από 350.000 μικρο- 

μέτοχοι έχουν σημαντικές κε
φαλαιακές απώλειες», ενώ τόνι

σε ότι «χειραγωγούνται μετο
χές από επιτήδειους κερδοσκό- 
πους που εκμεταλλεύονται την 
άγνοια των μικροεπενδυτών και 

αντλούν υπερκέρδη ακόμα και 
μέσα στη διάρκεια της συνεδρί
ασης». Επίσης, πρέπει να ανα

φερθεί ότι την ίδια ημέρα με 
δηλώσεις του ο τότε βουλευ

τής της Ν.Δ. και πρώην πρόε
δρός της Μιλτιάδης Έβερτ τόνι
ζε: «Από πέρυσι τον Ιούνιο 
(σ.σ.: του 1999) με επανειλημ
μένες δηλώσεις τους υπουργοί 

και διοικητές τραπεζών προέ- 
τρεπαν τους πολίτες να επεν

δύσουν τις αποταμιεύσεις τους 
στο Χρηματιστήριο, ισχυριζόμε- 
νοι ότι ο δείκτης θα ξεπεράσει 

τις 7.500 μονάδες. Με τις δη
λώσεις και τις προτροπές τους 
αυτές επηρέασαν και παρέσυ

ραν πολλούς πολίτες. Περίπου 
300.000 τοποθέτησαν τις απο
ταμιεύσεις τους στο Χρηματι
στήριο, αλλά ακόμη και δανεί
στηκαν χρήματα προκειμένου 
να τα τοποθετήσουν σε μετο
χές. Αντί όμως των άστοχων κυ
βερνητικών προβλέψεων, ο 
δείκτης του Χρηματιστηρίου πέ
φτει συνεχώς. Οι οριακές δια- 
κυνμάνσεις για να κερδίσει πο
λύ μικρό μέρος των απωλειών 
του τελευταίου μήνα δεν αρ- 
κούν και ασφαλώς δεν αλλά
ζουν την καθοδική πορεία του 
Χρηματιστηρίου». Την ημέρα 
της ομιλίας Καραμανλή και της 
προαναφερθείσης δήλωσης 
του Μιλτ. Έβερτ, οι οποίες έγι
ναν μετά το κλείσιμο του Χρη
ματιστηρίου, ο γενικός δείκτης 
στη Σοφοκλέους είχε κλείσει 
στις 5.068.36 μονάδες με ορια
κή άνοδο μόλις 0,02%! Λίγες 
ημέρες αργότερα, στις 26 Ια
νουάριου, ο γενικός δείκτης 
υποχώρησε στις 4.936,69 μο
νάδες, η συνεδρίαση ήταν υπο
τονική και ο τζίρος ιδιαίτερα χα
μηλός παρά το γεγονός ότι τις 
προηγούμενες ημέρες η Τρά
πεζα της Ελλάδος είχε ανακοι

νώσει μειώσεις στα επιτόκια 
των δανείων. Η νευρικότητα 
που είχε παρατηρηθεί κατά τη 
συνεδρίαση της 26ης Ιανουάρι
ου 2000 στη Σοφοκλέους είχε 
επηρεάσει και τις εκτιμήσεις 
των οικονομικών και πολιτικών 
παραγόντων, οι οποίοι εμφανί
σθηκαν περισσότερο επιφυλ- 
λακτικοί στις δηλώσεις που 
έκαναν σχετικά με τον χρόνο 
που θα σημειωνόταν άνοδος 
στην αγορά.

ΙΟΒΕ: Προβληματισμός 
για τη Σοφοκλέους

Για παράδειγμα, στην έκθε
ση του Ιδρύματος Οικονομικών 
και Βιομηχανικών Ερευνών (ΙΟ
ΒΕ) που είχε δοθεί στη δημο
σιότητα την ίδια ημέρα (26-1- 
2000) σχετικά με το Χρηματι
στήριο αναφερόταν ότι «μία με
γάλη διόρθωση στο Χρηματι
στήριο της Νέας Υόρκης θα 
μπορούσε να επηρεάσει αρνη
τικά και το ήδη ευμετάβλητο 
και νευρικό ΧΑΑ». Επισήμαινε 
δε ότι «δεν μπορεί να αποκλει
σθεί το ενδεχόμενο αυτόνομης 
διόρθωσης στο ΧΑΑ λόγω των 
υψηλών τιμών του», προσθέ
τοντας ότι «μια τέτοια διόρθω-

• Συστάσεις της Ε.Ε. 
για την επίτευξη 
της «πραγματικής» 
σύγκλισης!

• Επίτροπος Πέδρο 
Σόλμπες (φωτό): 
Θα περιμένουμε 
να δούμε τις 
επιδόσεις σας

• «Σκάει» το 
πρόβλημα με το 
φουσκωμένο 
Χρηματιστήριο...

• Στους 350.000 οι 
«εγκλωβισμένοι» 
μικροεπενδυτές...

ση μπορεί να προκαλέσει την 
εμπιστοσύνη του επενδυτικού 
κοινού». Την ίδια άποψη διατύ
πωνε και ο τότε πρόεδρος του 
ΣΕΒ Ιάσων Στράτος, καθώς δή
λωνε ότι «προβλέπει πως το 
Χρηματιστήριο θα είχε μια φυ
σική ανοδική πορεία». Επίσης 
για πρώτη φορά ο τότε υπουρ
γός Εθνικής Οικονομίας και Οι
κονομικών Γιάννος Παπαντω- 
νίου, που στις παραμονές των 
ευρωεκλογών του 1999 δή
λωνε ότι «το Χρηματιστήριο πά
ει κανόνι», εμφανίσθηκε με δη
λώσεις που είχαν «διπλή ανά
γνωση» λέγοντας: «Όσον αφο
ρά το Χρηματιστήριο, έχω την 
αίσθηση ότι όλα περίπου έχουν 
προεξοφληθεί: και η μείωση 
των επιτοκίων, ακόμη και η 
ένταξη στην ΟΝΕ. Το Χρηματι
στήριο ακολουθεί τη δική του 
πορεία. Θα έλεγα ότι οι πολλές 
δηλώσεις δεν ωφελούν, αλλά 
ένα πράγμα είναι νομίζω σα
φές: Ότι η ελληνική οικονομία 
θα παράγει καλές ειδήσεις 
τους επόμενους μήνες και 
στον τομέα των επιτοκίων και 
των άλλων παραμέτρων που 
διαμορφώνουν την οικονομική 
κατάσταση». Και κατέληγε με 
το αισιόδοξο συμπέρασμα: «Κα
τά συνέπεια, εκτιμώ ότι το Χρη
ματιστήριο δεν μπορεί να πα- 
ραμείνει αδιάφορο σε αυτές τις 
εξελίξεις σε μία μεσοπρόθεσμη 
βάση, έστω και αν οι καθημερι
νές διακυμάνσεις έχουν τη 
μορφή που έχουν».
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